
 
 
 
 

Svar på fullmäktigemotion, Kritisk granskning av verksamheten på Malmska sjukhuset, A 
Salminen 
  
Välfärdsområdesstyrelse 13.05.2024 § 116 
2892/00.02.00/2024       

Beredare Sjöström Pia-Maria 
Tilläggsuppgifter: telefonnummer: 040 184 1597, fornamn.efternamn@ovph.fi 

Asko Salminen m. fl. har 2.10.2023 lämnat in en fullmäktigemotion om att kritisk granska 
specialsjukvårdsverksamheten vid Malmska i Jakobstad som en del av budgetarbetet från 
2025 och framåt. Samtidigt ska samarbetet med mellersta Österbottens centralsjukhus 
utvärderas, så att samarbetet mellan områdena är så smidigt som möjligt och på 
tillfredsställande sätt för bägge parter. 

Svaret på motionen har beretts i samarbete med verksamhetsområdesdirektörerna för 
social- och hälsocentralen och sjukhusservice. Motionen inkom innan budget och 
verksamhetsplan för 2024 godkändes. 2024 har åtgärdsenheten och barnavdelningen på 
Malmska avslutats och somatiska specialiserade sjukvårdens öppenvård för vuxna 
koncentreras till en gemensam administrativ helhet som på sikt också ska ha 
gemensamma utrymmen. Verksamheten har alltså kritiskt granskats redan i samband med 
budgetarbete och verksamhetsplanering för 2024 och i nuläget finns inte behov av att 
ytterligare minska verksamheten, snarast finns ett behov av att ytterligare utöka 
specialiserade sjukvårdens närmottagningar.  

Samarbetet mellan Österbottens och mellersta Österbottens välfärdsområden regleras, 
förutom via klienternas lagstadgade valfrihet, via det samarbetsavtal mellan 
välfärdsområdena som fullmäktige godkänt (28.11.2022 § 113). Samarbetsavtalet uppfyller 
i allmänhet sin funktion väl och några större innehållsmässiga förändringar planeras inte. 
Möjligheten att få vård i mellersta Österbotten är viktig ur patienternas synvinkel, speciellt i 
de fall då vården brådskande eller återkommande behöver ske på centralsjukhus och 
avstånden till Vasa är klart längre. Av den orsaken är det viktigt med ett välfungerande 
samarbetsavtal. Att patienterna väljer att få sin vård utanför välfärdsområdet innebär dock 
också en tilläggskostnad, eftersom välfärdsområdet oberoende behöver ha beredskap för 
att själva ge motsvarande service. För att öka andelen som väljer att få sin specialiserade 
sjukvård i Österbotten är det till fördel att erbjuda välfungerande öppenvårdstjänster och 
utveckla den specialiserade specialsjukvårdens öppenvård vid Malmska. 

Sektordirektör, barn, unga och familjer Sjöström Pia-Maria 
föreslår, att välfärdsområdesstyrelsen besluter att ge svaret på fullmäktigemotionen som 
redogörelse till välfärdsområdesfullmäktige. Styrelsen föreslår för fullmäktige att motionen 
härmed är slutbehandlad 

Beslut: 
Förslaget godkändes. 
 
Antecknades till protokollet att välfärdsområdesdirektör Marina Kinnunen fungerade som 
föredragande i ärendet, eftersom ordinarie föredragande var förhindrad. 

 

 


